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Zusammenfassung

        
Im Jahr 2020 kam für Kleintiere ein neuer Wirkstoff auf den deutschen Tierarzneimittelmarkt: das ACTH-Analogon Tetracosactid zur Beurteilung der Nebennierenrindenfunktion bei Hunden. Zwei Wirkstoffe erhielten eine Tierartenerweiterung: Das dissoziative Anästhetikum Ketamin wurde auch für Hamster, Mäuse und Ratten zugelassen und das osmotische Laxans Lactulose auch für Hunde und Katzen. Auf den Markt kamen weiterhin 2 neue Wirkstoffkombination (Mometason + Terbinafin + Florfenicol, Sarolaner + Moxidectin + Pyrantel), ein Wirkstoff (Tetracain) in einer neuen Darreichungsform, ein Wirkstoff (Lidocain) in einer neuen Anwendungsart und eine kristalloide bilanzierte Vollelektrolytlösung mit einem potenziellen Basenexzess (BEpot) von 0 mmol/l für Kleintiere.

      

        [bookmark: N1061B]
Abstract

        
In 2020, one novel pharmaceutical agent for small animals, the ACTH analog tetracosactide for the assessment of adrenocortical function in dogs, were released on the German market. Two established veterinary active pharmaceutical ingredients became available for additional species: The dissociative anesthetic ketamine is now also authorized for hamsters, mice, and rats; and the osmotic laxative lactulose is approved for use also in dogs and cats. Additionally, 3 veterinary drugs with a new combination of active ingredients (mometasone + terbinafine + florfenicol, sarolaner + moxidectin + pyrantel), an agent (tetracaine) in a novel pharmaceutical formulation, one drug (lidocaine) with a new route of administration as well as a crystalloid balanced whole electrolyte solution with a potential base excess (BEpot) of 0 mmol/l were launched on the market for small animals.
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